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جماعة إخوة يسوع 

الفادي الرُّهبانيّة

 داخْا ديشوع ديريوت
 فروقا

 

روح  السّيِّد الرَّبِّ عليَّ لأنَّ 

الربَّ مَسَحَني وأرسَلني 

لُأبشِرَ الفُقراء...

 (4/18؛ لوقا  61/1)أشعيا 
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هتَ ًا مَ  

ٔ
وسٌ ا هتَ ًا لَوي، لُدُّ

ٔ
وسٌ ا هتَ ًا الله، لُدُّ

ٔ
وسٌ ا موت، إرخموا لُدُّ ًَ  مرات(. 3)نْ لا 

وا إرخَموا. شفِقْ عَلٌوا وارخَموا،  رَبَّ
ٔ
وا، ا وا إلبَوْ خِدمَتَوا وَصَلواتِوا وارخَموا.   رَبَّ  رَبَّ

مَ ًا إلهَوا، 
َ
مَ ًا خَالِكَوا المَجدُ ل

َ
مٌن.    ،المَجدُ ل

ٓ
بد. ا

ٔ
مَ ًا رَجاءَها إلى الا

َ
 المَجدُ ل

 أبانا الّذي في السموات

خد 
ٔ
 بعد العوصرة  الدادي عشرالا
ب  16
ٓ
 2020ا

 

11 Sunday of Pentecost 
Aug 16

th
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The Reading from the Bible 
1 Samuel (16: 21- 12) 

Jesse had the young man brought to them. He was ruddy, a youth with beautiful eyes, and good looking. The 

LORD said: There anoint him, for this is the one! Then Samuel, with the horn of oil in hand, anointed him in the midst 

of his brothers, and from that day on, the spirit of the LORD rushed upon David. Then Samuel set out for Ramah. The 

spirit of the LORD had departed from Saul, and he was tormented by an evil spirit from the LORD. So, the servants of 

Saul said to him: “Look! An evil spirit from God is tormenting you. If your lordship will order it, we, your servants here 

attending to you, will look for a man skilled in playing the harp. When the evil spirit from God comes upon you, he will 

play, and you will feel better.” Saul then told his servants, “Find me a good harpist and bring him to me.” One of the 

servants spoke up: “I have observed that a son of Jesse of Bethlehem is a skillful harpist. He is also a brave warrior, 

an able speaker, and a handsome young man. The LORD is certainly with him.” Accordingly, Saul dispatched 

messengers to ask Jesse to send him his son David, who was with the flock. Then Jesse took five loaves of bread, a 

skin of wine, and a young goat, and sent them to Saul with his son David. Thus David came to Saul and entered his 

service. Saul became very fond of him and made him his armor-bearer. Saul sent Jesse the message, “Let David stay 

in my service, for he meets with my approval.” Whenever the spirit from God came upon Saul, David would take the 

harp and play, and Saul would be relieved and feel better, for the evil spirit would leave him. 

Acts of the Apostles 10: 34 - 43 
Then Peter proceeded to speak and said, “In truth, I see that God shows no partiality. Rather, in every 

nation whoever fears him and acts uprightly is acceptable to him.You know the word [that] he sent to the Israelites 

as he proclaimed peace through Jesus Christ, who is Lord of all, what has happened all over Judea, beginning in 

Galilee after the baptism that John preached, how God anointed Jesus of Nazarethwith the holy Spirit and power. He 

went about doing good and healing all those oppressed by the devil, for God was with him. We are witnesses of all 

that he did both in the country of the Jews and (in) Jerusalem. They put him to death by hanging him on a tree. This 

man God raised (on) the third day and granted that he be visible, not to all the people, but to us, the witnesses 

chosen by God in advance, who ate and drank with him after he rose from the dead. He commissioned uso to preach 

to the people and testify that he is the one appointed by God as judge of the living and the dead. To him all the 

prophets bear witness, that everyone who believes in him will receive forgiveness of sins through his name.” 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

هاهٌتِوااا  : ءالابتداصلاة 
ٔ
نْ هَريَاوَ ِواتِواا مان ا

ٔ
مُواا ياي إهجٌلِامَ ا هتَ تُعلِّ

ٔ
مُ الصّالِح، ا ها المُعلِّ ن  ًُّ

ٔ
ن، يالا هَهاتمَّ باا خارً

ٓ
إلاى مَدبّاا الا

مٌن.
ٓ
تَمَجّد اصمُمَ هما يي الشّماءِ هذلِمَ بٌن البَشر. ا ًَ نْ 

ٔ
خرى ا

ٔ
هِوا، بو بالا

ٔ
نْ وًريعوا من شا

ٔ
و ا

ٔ
خرون ا

ٓ
مدَخوا الا ًَ 

 

  15 - 7: 14لولا إهجٌو الكدًس 
ااَمََ َ  ا  م

ٓ
هَماَُالقَموقاُم ي َّ يُن ُْ مثاًً ممَدَا ََ مونَمي موقال ََ تِ مث ااعمكيالقَمي موَّ

ٓ
كال م مِيمدُ َّ ٌُ اْ م اا مخا َِ ماعميُا ٍ.فم ا مهَاْاَتْموهَْ

ااي م ََّ  ََ فم 
ٔ
كَاال مثُ َّ َِ

ممهوَّ ّْ ه ميماا
ٔ
ناا فُمثَااافم  اال مي  ٌُ مقااُمكُيِااَ مويخاا ُْ ُ اا

ٔ
ااخُموه اانفُم  ل َْ مماااَ مكَنِميمدكاالنَممْااْيفمَ َ ْ  َُ يمكياالقَموكيَااليفموَ اان

كِاعْ م  ا فممكاهم مِيمدكلنَميل م ذاَاتْمويذهَّ
ذ
فم ل ََ ِ اِ مثكالنفمخّ اعم مِذيمكُي ا

ٓ
م ا مي ّْ ممااَ مَالمقَاَُ فم مِذيمجالَ ميما َُ م مِيمكَيالقَفمَ ان ْْ ماعم هَفِا

مي مي م ٌُ كِعْ فم  كننُممامثْ كائِِ همثَ افمل ميَعمويذهَّ مثلفَميمدُ َّ مي ممنَّ ََ فموقال ْْ منفسَاهُمَ هفِا ْْ ظِْموثَهمَظَا َّ ََ منفسَهُم ُْ  َ ََ مثَهم ّْمنخَّ يمَظًالممَا
يً مي مكياالي م مِ َُ مدَاا ََ  ْ ََ قلَ قَفمولم مِيشاال مًموذيمقاا ُِ قاا

نُمي  ُْ َظًاالمفم اا مهَاا ااُيُنقَماااَمي  ََ دَ االَ فمماائ م قِ ءاالَ قَفمولمج  ينَاااَميل   نهَاااَفمولمي 
كنُميمدسالن هَمويمدُ َ اَُهَمويمُ  جالنَمويمُ د النَفم كانءعمماامل م

ذ
م ال ًً موم دا ََ  ََ ةفمومكهم ذيمق ْاَمما َ منَّم  كننَمماماْيميمدُكل ل 

كلِ ئُننَام َُ َّ  هفم َدَّممَْمثلم ميمصُ ًِ هُاَمهكننُم  مق لث مااْيمي مءهفموثُكل ل  َْ مماه م انءعملمسدِ ََ ومئااَميمدُّ كائِا هَفمقال ميو ُُ نُاخُم زااًيمخا
ٔ
َل

   مثَكنتِماللهف

https://bible.usccb.org/bible/acts/10#52010042-o


The Gospel of St. Luke 14: 7 - 15 
He told a parable to those who had been invited, noticing how they were choosing the places of 

honor at the table. “When you are invited by someone to a wedding banquet, do not recline at table in the 

place of honor. A more distinguished guest than you may have been invited by him, and the host who 

invited both of you may approach you and say, „Give your place to this man,‟ and then you would proceed 

with embarrassment to take the lowest place. Rather, when you are invited, go and take the lowest place 

so that when the host comes to you, he may say, „My friend, move up to a higher position.‟ Then you will 

enjoy the esteem of your companions at the table. For everyone who exalts himself will be humbled, but 

the one who humbles himself will be exalted.” Then he said to the host who invited him, “When you hold a 

lunch or a dinner, do not invite your friends or your brothers or your relatives or your wealthy neighbors, in 

case they may invite you back and you have repayment. Rather, when you hold a banquet, invite the poor, 

the crippled, the lame, the blind; blessed indeed will you be because of their inability to repay you. For 

you will be repaid at the resurrection of the righteous.” One of his fellow guests on hearing this said to 

him, “Blessed is the one who will dine in the kingdom of God.” 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Psalm 65: 2-3; 5,10 

*To you we owe our hymn of praise, O God on Zion / To you our vows must be fulfilled, 
**you who hear our prayers / To you all flesh must come 
*Blessed the one whom you will choose and bring / to dwell in your courts. 
**May we be filled with the good things of your house / your holy temple! 
*You visit the earth and water it / make it abundantly fertile.f 
**God‟s stream is filled with water / you supply their grain. 
*Thus, do you prepare it: 

و يي  مُّ  ر المزمو تأ
مثَااُينونممَ نجّااهم م ااهمويمَْاانِ.م مااعم مثَ َاانيٌميَااعمقاانَ ةِماللهفميمكُااخ  ٍُ مويخاا

نّمنااخَّ
ٔ
 اا  مل

ٓ
ثاالفماللهملمَ اا يَمءاا هم نساالنٍموي

ٔ
ي

 ا مَاُيننلم م 
ّ
دَُالماانميمدلئِاُةميم

َ
لمنَََ ظُِ يم دست م نّدالماا مخ الةٌمخلطِا ةفميلم ينةمم سَمَ جلً يمثُس  زَ ًّ ُّ ْالمثلئُِهِهِفماْيميم

بّ م مَ خدَِ هِموثَدزِّ هِفيم َّ م  مظخِّ ًٍ ثلن
ٔ
ََ اِثْلمءل ََ   يخِْلموهَ زْلمو يخَِ ْل م 

ٔ
لثِْلموي

ٓ
 مَِ  لسََمخ لهََلمثْم  نهَِل مءل

 

ردّد بٌن جولٌن( 10و 5و 3-65/2المزمور  و ًُ و أ رتَّ ًُ( 

سْز ح * ُ مءاَميم َّ ُُ ْ ََ ْْ ننَم م  مقِ ََّ ُْ ََّ ْو ف / يم  َ ميمصَّ ة ** وِ م اَمَن عمءلم َْ  اَمَلمثُسَ دِ
َ
مءَشَ ف / ِ م  ثسلُ منُخِّ

ءُه * مثِهمَ  ِ مءَ ِ اَم **    مكَِلِ قَممَ  سكُهُم /  كنءعممِدَهمهَْ  لُ يموهَُ ّ ِ ُْ شزَ ََ اَف /   َِ ِ.ماَ كَ ُْ  وثِهمقُ
مثِ لاًل *  وءلمغَِعمدَدَ هَْل / يِ َ َ ُتَميل  ضَموسََ  َ ْل * ثَ   

ٓ
ميمدَِكًَف / نَُْ ماِللهمي  ُ لِ.مهُِ  ََّ  ومَِ

سز حُمَلماللهفم**وم* اَميم َّ
َ
 وم

https://bible.usccb.org/bible/psalms/65#23065010-f


 عال ًا روحَ الرّبّ تَ ترتٌلا 
ااااااااااااااااااااااه م اااااااااااااااااااااالَمَاااااااااااااااااااااالم وَ ميمااااااااااااااااااااااّ بّمهمَ ََ َن ِ

َّ م2)ا
م
ٔ
مخ ااااااااااااااااااااااااالةُمقَزَااااااااااااااااااااااااالي ََ اااااااااااااااااااااااااه منااااااااااااااااااااااااا ََ َن ِ

َّ م2)ا
م

اااااااااااااااااااه مويساااااااااااااااااااكُهْم  َااااااااااااااااااالممَاااااااااااااااااااُويفمْم1 ََ َن ِ
َّ م2)ا

سْااااااااااااااااااا ِ
ُّ مءااااااااااااااااااالمّ بّم مَمَََلمممِق ُْ اااااااااااااااااااه مدِااااااااااااااااااا ََ َن ِ

َّ م2)ا
م

مهمَ)م ََّ ااااااااااااااااااا َُ ما ََ مَااااااااااااااااااالمم ااااااااااااااااااال
ٔ
ميمفُ اااااااااااااااااااا ي مبَمي

م
طْاااااااااااااااااااااااااااااميم كة

ٔ
ااااااااااااااااااااااااااااااَمثمْ مِي م2 َلمءَااااااااااااااااااااااااااااالِ مخُزِّ
م ااااااااااااااااااااااا َُ ما منَسااااااااااااااااااااااامََّ اااااااااااااااااااااااه مَ اااااااااااااااااااااااخْميمَمٍَ ََ َن ِ

َّ م2)ا
م
مم

اااااااااااااااااااااه مءاااااااااااااااااااااهِمنفنسَاااااااااااااااااااااَلممُِ اااااااااااااااااااااَِ َ مم2 ََ َن ِ
َّ م2)ا

مم
 

 

 

 
 

قنيتٍم لش ًمنُْ تُمقلئَ ه طلبات
ٔ
َلموءل  َ  إصتَجبْ ًا رَبّ.مممممم ممَِِ فمنُ

يملم- ًُ َالموخ لهَُالمهَدْ ا
ُ
يدلم

ٔ
نَِل مءاخممِاَ كُهمي

ٔ
مشال َِ نلموه ظا  ُِ ميمّ نيطاْم ا منسا عم ماعمثَْا

ًَ ََ دَالم ظا  ََ . م ث ُُ ْلميمّ و ميمُ ا  َ
ٔ
ساَمي

َّ فم  إصتَجبْ ًا رَبّ.مممممممماللهفم م اَمنُص
ِ ضْم وَ ميمدِكدًميَعميمدؤثَ هَمءاَم-

ٔ
. مي ُُ ْلميمّ و ميمُ   َ

ٔ
ال مو نّدالماا مي نّميمنم داًميمدَاُينَهَم م ْالمم سَاَمثَُكًالم لقًّ

ٔ
مُ اُِ ننيمي

َّ ف ََ َ ِ بمثَْلم لّمثَهمَ نيطَْفم م اَمنُص  إصتَجبْ ًا رَبّ.ممممممَْد ْ مولم
ميَنَزَاَُموثَهممََ-  ُ ميمفُ  يِ مويمد نزَهمويمْ لن ممَ ُْويمثلمَس ثلثَاَمنُخَّ

ٔ
نُُْ مي . من ُُ ْلميمّ و ميمُ   َ

ٔ
َّ في هميَ َْفم م اَمنُص َّ مَ د

 إصتَجبْ ًا رَبّ.مممممممممم
اَفم- ُْ

َ
نمنَ ِ فَمن فَمن ىمون نجّهممَدْدّاِ مويمف  اِ مويمدُد الِ  م َكاننَمنَداهُميمفُ ا يُ مدَِاعًمم

ٔ
جخِمي

ٔ
. مثهمي ُُ ْلميمّ و ميمُ   َ

ٔ
 م ااَمي

َّ ف  إصتَجبْ ًا رَبّ.مممممممممنُص
 

نمنَداهُميمدَُْ د ا هم رُتبَا الشّلام:
ٓ
تَميم  ث ْم ا مييَدالنمءَ ساننميمدسا ح موخّاُنلميل ُْ . مَلمثَهموخَّ ُُ وُ ميمُ  ْلميم    َ

ٔ
ي

ثااا هفم
ٓ
ااا ففمي ميَاااعمذمِاااامنَ زااالكََميمسَّ ًً جْدَاااْ موي ثااا

ٔ
مي َِ

َ
ِ اااام  دااالمء ََااالمو ااا ميم ااالم )َ زااالكَماااالماَُااال ممَِكاااننَمشاااْنكَمثَدَزَّ

ننميمسَّ فَم  دلمء ََْمواَم َّ َننمه ه ًَميمسّ ف مصيمدص   م203َ هِّ
ًُمجااااااااااااااااااااااااااااااااااال مثمَنُ ميم َّمننُمنُاااااااااااااااااااااااااااااااااااسُااااااااااااااااااااااااااااااااااامََ ميْااااااااااااااااااااااااااااااااااا
ااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااننُمكمَسُاااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااامََ ًُمدل مثمَ بُميمسَّ ميْاااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااا
م

اااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااهم 4) ََ َن ِ
َّ ماَ

اااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااااه ََ َن ِ
َّ ماَ
م

ه ثمَم فِمئ ُ ميمسَّم) مَم يم كة ََ َن ِ
َّ يماَ ًُ م2ْ

 Conclusion with the Lord‟s Prayeممميم  لفمءلمصّ ةميمّ ءّ ًف

 

باء النوٌشا َ مءل كلِ ميمَ م :لراءةٌ من آ مانمظمَم َ مثَهْمَ كَّ ًِ م  ْلد َُ مءَخَمثَهْمًَزُ َُ مم يمدُ  ظِّ
ٔ
مثُْا مّل ها كَميمفِكاِ ميم الءِ منَّ

ٓ
 فِمطَاثاهم يل

م ًِ موخاانٌفم ميمكز   ًٌ ماِللهمهِ افُمكيئِدًالمََ زَُ اهُمنُيثا ًَ من دا موثِاهمثاَُحِميمَال.فم نَّ َِ ميمدُاَ  ظِّ ًِ م  كاننُمثِاهْموقلخَا ًِ الميمًزانتُم ا ميم ظَدَا ثَّ
ٔ
ي

موهَظُاااَ م ااا ميينسااالنِميَاااعم ٍُ ااايااهمءُ ااا ءَاالَ ميمصَّ
ٔ
مهَاااُننمثَِاااهُموث ْااالمِ ءااانيتُم ةِميماااُويفِمي َِ ْاالم ااا ميمدااال

 م ااا ذيمهَداااَ قَم  اااهِمِ كاااُ م هِظااالنٍم  نَّ

وقلتِ!
ٔ
ميل ًِ ميمص ةِميناًَ مثِهمء   َِ ًِ موذمِاَمَكننُم  موق  (7يم م َلنّ مسد ميمس مثل م ) يمد نن

خوِة من هاتاب 
ٔ
عٌاد والكدًشٌن بدشب طكس النوٌشا  يالعائلا الذصلاة هذى الصلوات ما

ٔ
خاد والا

ٓ
ًدوي على صلوات الا

هطاهٌا 
ٔ
اهٌا الا ول  -الناثولٌنٌا الشرً

ٔ
 2019بغدًدا  –العراق  –الواشر رهبان إخوة ًشوع الفادي  –الجزء الا


